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červen 2008                            www.zasmuky.cz                                                 10,-Kč 
 

PROMENÁDNÍ KONCERT FESTIVALU KMOCHŮV 
KOLÍN V ZÁSMUKÁCH 

 
SE KONÁ V SOBOTU 14. ČERVNA 2008 OD 

10.30 HODIN NA NÁDVOŘÍ  
ZÁMKU V ZÁSMUKÁCH 

 
HRAJE 

KAPELA 35. PĚŠÍHO PLUKU „FOLIGNO“ PLZEŇ 
 

SLOVO STAROSTY 

 

Váţení občané, jistě jste zaznamenali, ţe práce na 

výstavbě kanalizace vrcholí a ţe problémy spojené 

s výstavbou jsou nemalé. Prašnost povrchů je obrovská, i 

kropení v teplých dnech pozbývá účinnosti. Ta část komunikace silnice I/2, která bude nejdéle provizorní, dostala nový 

povrch ze škrábaného asfaltu, tím by se prašnost měla omezit na minimum. Kmochovo náměstí a Havlíčkova ulice se 

dočkají nových povrchů nejdříve. Termín začátku výstavby bude znám během června, kdy dojde k výběru zhotovitele, 

poté budou všichni občané seznámeni s předpokládanými termíny realizace stavby. V současné době nás všechny kromě 

prašnosti a hluku z výstavby kanalizace trápí krádeţe kanálových mříţí a vandalizmus, který působí značné škody na 

majetku města (demolování laviček, hanobení čekárny a vytváření stálého nepořádku v samotném centru města). Chtěl 

bych touto cestou všechny spoluobčany poţádat o všímavost a případné ohlášení krádeţe či vandalizmu. Lhostejnost 

v tomto případě není na místě. Zásmuky neţijí jen stavbou, a proto bych vás chtěl pozvat na koncert, který se koná 

v sobotu 14. 6. 2008. Při příleţitosti Kmochova Kolína vystoupí v prostorách zámku Kapela 35. pěšího pluku z Plzně. 

Také tradiční zásmucká Porcinkule se bude konat  v prostorách zámku. Děkuji všem občanům za pochopení a toleranci ke 

všem akcím konaným v centru města.                                                                                                                        Starosta 
 

MĚSTO ZÁSMUKY INFORMUJE

 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
 

V sobotu dne 17. května 2008 se konalo od 

10.00 a od 10.30 v obřadní síni Městského úřadu 

v Zásmukách vítání občánků. Pracovnice matriky a 

starosta města slavnostně přivítali mezi občany našeho 

města Petru Carvanovou, Jana Jaroše, Elišku 

Chadimovou, Michaelu Haviarovou, Ondřeje 

Mikšovského, Violu Vokolkovou, Jakuba Svobodu, 

Alici Kalikovou a Matyáše Olivera Špačka. Všichni 

pozvaní se zúčastnili. Rodiče pro své děti obdrţeli od 

Města Zásmuky 1000,- Kč na vkladní kníţce, hračku, 

pamětní list, maminky květinu. Byl proveden téţ zápis 

do pamětní knihy. 
 

Občanské průkazy a cestovní doklady 
Upozorňujeme občany, ţe občanské průkazy bez 

strojově čitelných údajů vydané do 31. 12. 2003 končí 31. 12. 

2008. Občanské průkazy se strojově čitelnými údaji platí po 

dobu v nich uvedenou. Pro občany narozené před 1. 1. 1936  
 

 

platí výjimka. Kde je v OP uvedeno „bez omezení“ nebo 

„platnost prodlouţena bez omezení“ zůstávají nadále platné – 

nemusí se měnit. 

Od 1. 3. 2008 se opět mohou zapisovat do cestovních pasů 

rodičů děti mladší 10 let. 

Městský úřad Zásmuky vyřizuje: 

1. zápis dětí do cestovních pasů  - 50,- Kč 

2. rychlé cestovní pasy – pro děti do 15 let – 1000,- Kč, pro 

ostatní – 1500,- Kč. Tyto rychlé pasy platí ½ roku. 

Ostatní pasy vyřizuje Městský úřad Kolín. 
 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 
Město Zásmuky si vás dovoluje pozvat na jednání 

zastupitelstva města, které se bude konat v úterý 24. 6. 2008 

od 18.00 hodin v zasedací místnosti pod zdravotním 

střediskem. 

Program jednání: 

1. Procedurální záleţitosti 

2. Závěrečný účet Města Zásmuky za rok 2007 

3. OZV Města Zásmuky č.1/2008 

4. Majetkové záleţitosti 

5. Diskuze 
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ZÁSMUKY KDYSI   -   ZÁSMUKY DNES 

 

Připravujeme pro vás nový cyklus srovnávacích fotografií 

našeho města a přilehlých obcí. Na horním snímku vidíte 

Komenského náměstí v roce 1922. V popředí Husův kámen.  
 

Tuto fotografii naleznete na CD Pohledy na Zásmuky. Pokud 

máte doma staré fotografie vašeho domu nebo ulice, ve které 

bydlíte, rádi je uveřejníme spolu s fotografií současnou. 

Uvítáme snímky i z vesnic. Stačí přinést fotografii do 
knihovny, zde bude oskenována a vrácena zpět. Děkujeme. 
 

 

 
 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ZÁSMUKY 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA  jednou větou 
 

* Koncem dubna zhlédli naši ţáčci (1.- 4. ročník) 

v kolínském divadle pohádku Čertovský mariáš. 

* 2. 5. 2008 navštívila naše škola (5.- 9. ročník) 

vzdělávací pořad Dinosauři v kině IMAX na Floře. 

* Od května má 7.B novou podlahu. 

* Lucie Provazníková (6.B) si vymalovala 2. místo a 

Pavla Jiráková (6.A) 3. místo v okresním kole výtvarné 

soutěţe Poţární ochrana očima dětí. 

* 2. místo vybojovali mladší ţáci (Pavla Jiráková, 

Svatava Krejčová, Jakub Rak, Adam Ulrich) v okresním 

kole dopravní soutěţe v Kolíně. 

* Jiří Vanta (7.B) si doběhl pro 2.místo v běhu na 1km 

na Poháru rozhlasu v Kolíně. 

* Poslední květnový týden proţili naši páťáci na škole 

v přírodě v Ţelezných horách.  

*Na 30. 5. připravili osmáci pro ostatní třídy Pohádkový 

les se soutěţemi. 

*V červnu budeme mít ţelízka v ohni na 1. kolínské 

sportovní olympiádě. 

* Všichni deváťáci byli přijati na zvolené střední školy. 

* Těšíme se na tradiční závěrečné představení 9. tříd. 

* Naše absolventka Kateřina Šafránková (18) dál láme 

rekordy v hodu kladivem tentokrát ţenský rekord 

republiky a splnění B limitu na OH v Číně. 

_____________________________________________ 

 

ROZLOUČENÍ SE ŠKOLOU.... 
 

     Jako loňským deváťákům, tak i nám již nastal čas, 

pomalu ale jistě, se loučit se základní školou. Všichni už 

jsme bezpečně přijati na vybrané školy, ač některým 

z nás se to podařilo až na druhý pokus. Nyní jsme už 

doslova „ponořeni“ do příprav na konec školního roku. 

Moc se těšíme na pasování nových deváťáků a pracně 

připravujeme pohádku na rozloučenou. Ještě nás čeká 

náš společný dvoudenní výlet do Moravského krasu, 

který, jak všichni doufáme, bude neobyčejný a hlavně 

nezapomenutelný. Poslední den se nenávratně blíží... 

Někteří z nás se už těší, jiní právě naopak. Ačkoliv já si 

myslím, že každému se bude alespoň v koutku svého 

srdce stýskat, jak po školní partě, kterou jsme si utvořili, 

tak i po učitelích, jež se nám celá ta léta snažili 

pomáhat. Za to jsme jim všichni moc vděčni. 

Tak tedy: „ahoj školo!“                         Iva Korotvičková 

 
JAK POMÁHÁME DĚTEM? 

 

 Jako kaţdý rok, tak i letos se děvčata z devátých 

tříd dobrovolně připojila k nadaci UNICEF, která je tu 

pro nemocné děti. Vypomohly jsme tím, ţe kaţdá z nás 

zhotovila panenku. Jediné, co mají panenky společné, je 

střih. Dále jiţ bylo na dívkách, jak panenky dotvoří. 

Děvčata popustila uzdu své fantazii, vyhrála si jak 

s oblečením, tak i s vlásky a obličejíčky. Nyní uţ zbylo 

jen vyplnit rodné listy panenek, jeţ nám zaslala nadace 

UNICEF. Opět záleţelo jen na nás, „švadlenkách“, jaká 

jména jim dáme. Hotové panenky jsme odevzdaly paní 

učitelce Bartákové, jeţ nás při naší práci velice 

inspirovala a bez které bychom si určitě neporadily. Za 
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to jí patří velký dík. Panenky byly odeslány do českého 

výboru pro UNICEF. Je moţné je zakoupit celoročně 

v internetovém obchodě českého výboru pro UNICEF. 

Koncem kalendářního roku pak probíhá na vybraných 

místech v ČR prodej – tzv. adopce panenek. Panenky se 

prodávají za 600,- Kč. Tato částka je suma potřebná pro 

očkování jednoho dítěte proti 6 hlavním dětským 

smrtelným chorobám.  

                                  Za dívky z 9. tříd Iva Korotvičková 
 

 

POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY 
 

správa Středočeského kraje přijme 

do sluţebního poměru příslušníka Policie ČR za 

předpokladu úspěšného vykonání přijímacího 

řízení 
 

Nabízíme:  

- zajímavou práci ve státní sluţbě 

- moţnost profesního růstu 

- získání vysokoškolského vzdělání 

- jistota státní organizace, 

- dobré platové podmínky, 

- moţnost ubytování v Praze 

a další sociální výhody 

 

Poţadujeme: 

- bezúhonnost 

- dobrý zdravotní stav 

- ukončené středoškolské vzdělání 

- spolehlivost 

Bliţší informace: 

Personalista Kolín 

Jana Hubrtová 

Policie České republiky, okresní ředitelství Kolín 

K Dílnám 684, 281 44 Kolín 

mob. 602 682 393, tel. 974 874 400 

e-mail: orko@mvcr.cz 

 

 

POJEĎTE S NÁMI NA TÁBOR  - 
ještě máme volná místa! 

 

Táborník Zásmuky pořádá ve dnech 26.7. 2008 - 9.8 

2008 jako kaţdoročně letní tábor, tentokrát na táborové 

základně Radostné mládí, osada Vrábov u Českého 

Šternberka. Mohou se zúčastnit děti od 7 do 14 let 

Zajištěno je ubytování ve 2-6 lůţkových chatičkách, 5x 

denně jídlo, teplá voda. 

Program tábora: turistika, tábornické dovednosti, 

sportovní činnost, celotáborová hra Strašidla ze 

Šternberka, celodenní výlet do Benešova a na 

romantický zámek Jemniště (čeká vás zde překvapení). 

Připraven je i bohatý kulturní program – navštíví vás 

hasiči s ukázkami hasičského výcviku, kulturisté se 

svým vystoupením (mistři Evropy v kulturistice), 

kynologové s ukázkami výcviku psů. Čeká vás tu jistě 

nejedno prázdninové dobrodruţství, naváţete nová 

kamarádství, vţdyť tábora se zúčastní na 100 dětí a 20 

dospělých. S sebou si nezapomeňte vzít dobrou náladu a 

chuť strávit báječných 14 dnů v krásné přírodě – nudit se 

určitě nebudete! 

Cena: 3700,- Kč zahrnuje veškeré náklady na pobyt a 

pojištění dítěte. Informace podá Alena Švarcová na tel. 

čísle 721 475 891. Nabízíme ještě 10 volných míst. 
 

Táborová základna radostné mládí, osada Vrábov 
 

 

Nabízíme moţnost přivýdělku 

věk ani vzdělání nerozhoduje 

poţadujeme komunikační schopnosti 

Tel.: 774 294 594, 606 734 810 

 

 
 

KNĚŢSKÝ DEMERITNÍ DŮM V ZÁSMUKÁCH   3. díl 
 

 

III. pokračování: „Staroboleslavský rektor vypravuje…“  

Demeritenhausem jde pověst, ţe gestapo zase brzo přijde. 

Nevíme, kde vznikla, ale cítíme, ţe je pravdivá. Řada kněţí 

má z toho nepokojný spánek. A skutečně. Dne 30. září o půl 

deváté dopoledně, právě kdyţ jsme měli hodinu němčiny, 

otevřely se náhle dveře místnosti a v nich se objevil obávaný 

Oberhauser. Na okamţik se všem zastavilo srdce a hned 

potom začalo bít prudčeji. V tom kdosi hlásil: „Je zle! Přijeli 

se dvěma auty.To znamená, ţe jich několik odvezou.“ A bylo 

tomu skutečně tak. Byla to nejhorší visita gestapa, jakou jsme 

kdy zaţili v Zásmukách. Trvala plných osm hodin. Ve 

vyučování němčiny se muselo pokračovat, kaţdou chvíli však 

se otevřely dveře a gestapo vyvolalo některého z přítomných. 

Tři z nich se jiţ nevrátili. Jednoho z nich, jak jsme se poději 

dozvěděli, dopravili přímo do Pečkárny a sám Oberhauser 

nestyděl se ho po několik dní mučit. Jsou tři hodiny 

odpoledne. Gestapo odchází. Stojíme všichni v pozoru. Tváře 

kněţí jsou vpadlé, unavené, váţné. V dáli z pokoje majora P. 

zazněl křik. Selhaly mu nervy. Slyším, jak křičí: „Ty pse 

krvavý, nachlemtej se krve, po které touţíš!“ Jeden 

z gestapáků si ho všiml. Vrátil se k pokoji, sáhl na kliku, ale 

rozmyslil si to a odešel. To bylo naše štěstí. Byla by to bývala 

katastrofa pro všechny.  

   Brzy po návštěvě gestapa dostal zásmucký Demeritenhaus 

nového obyvatele. Byl to P.D., který před tím byl třináct 

měsíců na Pankráci. Přišel všecek vysílen, šla z něj krev. Na 

nějakou dobu byl zase pokoj. Všelicos jsme kutili v rozsáhlé 

zahradě, štípali dříví, umývali podlahu, cvičili se v němčině 

s výsledkem čím dále horším a také někdy tajně se „ulejvali“ 
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na všelijaké pochůzky mimo dům. Dělal to kaţdý na vlastní 

zodpovědnost u vědomí, ţe ho za to stihne Terezín, bude-li 

přistiţen. Tak nadešla zima, přišel 15. prosinec. Byl to jeden 

z černých dní v Zásmukách. Časně ráno o půl sedmé objevili 

se v Zásmukách dva gestapáci. Měli velmi naspěch. Propustili 

dva uvězněné na svobodu, ostatním vynadali a za hodinu jiţ 

zase odcházeli. Cestou z nich jeden zasykl: „ Jste všichni líní 

jak vši. Umíte se jen procházet. Ve špíně se zrovna topíte!“ 

Kdosi vedle mne zašeptl: „Ať nám tedy dají kartáče, hadry a 

mýdlo.“ Dobře, ţe to gestapák neslyšel. Tato návštěva gestapa 

bylo pro mne osobně ze všech nejhorší. Kdosi mne totiţ v té 

době udal pro moji předválečnou činnost v zahraničí, dále, ţe 

jsem kdesi mluvil proti Němcům a ještě něco. Byl jsem na to 

při visitě tázán a nepokrytě mi naznačeno, co mne čeká. 

   První vánoce v Zásmukách! Bylo nám všem smutno. 

V kostele bylo toho dne jen asi třicet lidí. Odpoledne jsem 

utekl na blízký hřbitov a tam se dlouho procházel. Mezi 

mrtvými je dobře. Ti se spolu nevraţdí a nemají nenávisti. 

V lednu 1944 přišlo do Zásmuk za sebou několik řeholníků.  

Mně bylo tehdy duševně velmi zle. Čekal jsem, jak to se mnou 

vše skončí. Toto duševní napětí trvalo plné dva měsíce. Dne 

29. února přišlo gestapo opět. Tentokráte nebyli vůbec 

v náladě. Jednoho z kněţí ohroţovali při výslechu revolverem, 

na jiné vztekle řvali. Nakonec nás shromáţdili a měli k nám 

„ušlechtilou“ řeč. Jejím krátkých obsahem bylo: „Vy kněţí 

jste vředem na těle lidské společnosti. My vás všechny 

spořádáme od papeţe aţ do kostelníka. S řeholníky se bude 

jednat, jako se ţidy.“ Na dotvrzení svých slov poslal 

Oberhauser hned jednoho z internovaných řeholníků do dolů. 

Čekal jsem, ţe i mne odvedou. K mému úţasu se však nestalo 

nic. 

   V únoru a březnu přicházeli do Zásmuk stále noví a noví 

kněţí. 28. března zase gestapo odvedlo jednoho chudáka.   

21. dubna bylo nutno jednoho z kněţí odvést do ústavu 

šílených, kde brzy potom zemřel. Krátce na to dostali jsme 

z Prahy tajnou zprávu, ţe v našem nejbliţším okolí ţije 

konfident gestapa, který nás udává. Byl dokonce i uveden 

jménem. V Demeritenhausu to zapůsobilo jako výbuch pumy. 

Nálada značně poklesla. Dne 5. května. Znovu návštěva 

gestapa! Tentokráte si na nás dokonce přivedli i „hosty“, kteří 

nás postupně pro svoji kratochvíli fotografovali. Visita 

skončila tím, ţe nás postavili do dvou řad a hrubě nějakou 

chvíli nám nadávali a vyhroţovali. Z jejich řeči jsme opět 

poznali, ţe v nejbliţším našem okolí ţije udavač. Aby nás v 

„kázni“ utvrdili, poslali do Zásmuk hned za sebou jednoho 

dominikána, cisterciáka a mladičkého bohoslovce, Jesuitu 

z Litvy. Dokončení příště.                              L. Hoznauerová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kopie titulního listu a portrétu na protititulu knihy Jak se 

máme chovati (společenský katechismus) Inf. Preláta Msgr. 

Jana Paulyho s podpisem. Zemřel v roce 1944 ve františ-

kánském klášteře Zásmukách 

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE 
 

Váţení čtenáři a uţivatelé internetu, 

oznamujeme, ţe v pátek 13. června 2008 , 

ve dnech 30. června aţ 11. července 2008 

a v týdnu od 28. července do 1. srpna 2008.bude 

knihovna uzavřena z důvodu dovolené. Přijďte si včas 

vypůjčit čtení na dovolenou, máme pro vás připraveny 

novinky. 

Knihovna v současné době připravuje své nové 

internetové stránky, najdete nás na adrese 

www.knihovnazasmuky.wz.cz. Můţete si zde uţ 

prohlédnout např. fotografie z akcí knihovny. 

Plánované akce knihovny pro nejbliţší období: 

Čtvrtek 19. června 2008: Pasování prvňáčků na čtenáře 

(s divadelními kostýmy a kulisami) 

Srpen 2008 : 3. a 4. tvořivé odpoledne pro děti a ma-

minky s dětmi (korálky z FIMO hmoty, barvení triček 

pomocí vytírané batiky, podle zájmu i ubrousková 

technika) 
 

 
 

Nový panel  Mas Podlipanska pro turisty a návštěvníky 

našeho města u autobusové zastávky na Komenského náměstí. 

 

 

SPOLEČNOST TECHART SYSTEMS S.R.O. 
hledá pro pobočku v Kouřimi 

 

technika slaboproud (zaměření na počítačové sítě a 
sdělovací techniku) 
 
technika pro údrţbu záloţních zdrojů (služební cesty 
ČR, SR) 
 

Vhodné i pro absolventy. 
Bližší informace:  tel. 603 267 216, 251 511 824  
E-mail: kourim@techart.cz 
 

 

http://www.knihovnazasmuky.wz.cz/
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MÍSTNÍ ORGANIZACE ČSOP informuje 

 

POSTŘEHY OCHRÁNCŮ PŘÍRODY – ČERVEN 2008 

Jako vţdy vkládáme do Zásmuckého zpravodaje pár vět k zamyšlení. V sloupku Místní organizace 

ČSOP se můţete dozvědět o projektech, které jsme uskutečnili vţdy v období mezi dvěma čísly 

zpravodaje. Při informování vţdy dbáme na to, aby to nebyla jen slova, ale byla následně 100% 

realizována. Naším cílem je tedy především přírodě pomáhat. Z přírody bohuţel pochází i člověk a 

ten dokáţe z důvodu nevědomosti a nezájmu během jedné generace zničit nebo podstatně změnit 

úplně vše. Z tohoto důvodů není náhoda, ţe píšeme stále o lipové aleji, Baţantnici aj. Moţná si pak řadový občan města 

Zásmuky uvědomí, ţe zdejší okolí je oproti satelitu na orné půdě v blízkosti Prahy vlastně velmi pěkné.             

Lipová alej – v předchozím čísle zpravodaje jsme psali o tom, jak se provádělo ošetření lip v roce 2007. Zmínili jsme se o 

tom, ţe druhá etapa bude provedena v roce 2008 dle financí, které chceme získat z různých nadačních fondů. Dle našich 

zkušeností jsme prakticky zjistili, ţe na rozdíl od veřejného sektoru, zde rozhoduje především kvalita projektu, volba 

tématu a kladné reference v podobě úspěšně realizovaných projektů. 

V letošním roce byl kladně posouzen námi zpracovaný projekt II a III. etapy ošeření památného stromořadí, na základě 

kterého jsme obdrţeli od nadace Partnerství pro Kolínsko 2008 automobilky TPCA finanční prostředky ve výši 165 000 

Kč. Ve formě spolufinancování dále přispěli SÚS Kutná Hora a Město Zásmuky. Celková výše finančních prostředků, 

které profinancujeme v lipové aleji v roce 2008 bude činit 210 tis. Kč. Jedná se o zdravotní revizi 57ks lip za 165 000 

Kč, která bude provedena dle posudků (AOPK ČR,  CHKO Kokořínsko. Do nové výsadby bude investováno 40 tis. Kč 

k pořízení 20 exemplářů zapěstovaných sazenic. V konečné fázi bude u kaple Narození panny Marie v lipách v cenové 

relaci 5 tis. Kč zřízena informační tabule pro návštěvníky Zásmucka.  

          V procesu potřebného spolufinancování nám vyšly vstříc zejména spol. SÚS Kutná Hora a Město Zásmuky. Z 

důvodu výměny generálního ředitele nám nepřislíbila finanční prostředky spol. Hügli food s.r.o., kterou oslovíme znovu 

právě nyní  k  finančnímu  pokrytí  plánovaných výsadeb nových lip. 

Baţantnice - snímkem vloţeným v textu předkládáme čtenáři Zásmuckého zpravodaje podobu Baţantnice z dob, kdy se 

ve zdejší oboře hospodařilo obornickým způsobem a zde přítomní jeleni velmi neselektivně okusovali všechny mladé a 

náletové dřeviny. Z tohoto důvodu byla Baţantnice porostlá travnatými loukami nejen v partiích kynologického a 

fotbalového hřiště. Nově vysazené soliterní stromy byly ochráněny mohutnými dřevěným oplocenkami, které odolaly i 

trofejním jelenům před jejich rozbitím. Lze říci, ţe Baţantnice byla jiţ dříve přírodním parkem, kde byly všechny 

současné vzrostlé duby vysázeny.  

          Tuto skutečnost uvádíme z důvodu, ţe v průběhu let Baţantnice zarostla  

přirozeným porostem invazně zdatných dřevin (habr, javor, jasan, jilm a bez), které utlačí jakékoliv nově vyrostlé 

semenáče dubů, ale i husté keřové patro poskytující hnízdní porosty pro zpěvné ptactvo. Z důvodu sloţitosti přírodního 

procesu tedy nelze předpokládat, ţe si Baţantnice pomůţe sama. Jako praktické řešení obnovy zejména dubových porostů 

by stačilo v holinách po spadlých velikánech vykácet v rámci probírky všechny podrostové dřeviny a místo nich vysadit 

novou generaci dubů, která poroste v době, aţ mi tu nebudeme. Při samovýrobě dřeva jsou však tyto slabé dřeviny spíše 

na obtíţ, a tak zde kaţdým rokem silné stromy ubývají. Náhradní výsadba není realizována, protoţe ve stínu 

podrostových dřevin nic nevyroste. Kaţdým rokem zde také zůstávají hromady neuklizeného roští, které by se daly dále 

štěpkovat nebo alespoň spálit. Při jiném způsobu 

hospodaření by šlo dosáhnout velké věci. Tuto 

skutečnost uvádíme především z důvodu, ţe 

v současné době provádíme monitoring vzácných 

druhů hmyzu, které v rozsahu 400 druhů preferují 

převáţně duby. 

          Za snímek Baţantnice s jeleny chceme tímto 

velmi poděkovat naší člence Libušce Hoznauerové. 

Třešňovka – vrátíme-li se k textu minulého článku, 

jsme rádi, ţe bylo projednáno s příslušnou stavební 

firmou, ţe za poškozené dřeviny při uloţení 

elektrokabelu vysadí 40 exemplářů nových třešní. 

V rámci námi vypracovaném projektu, který bude 

realizován na podzim 2008 počítáme s provedením 

výsadby 70 ks třešní. Věříme, ţe nová třešňovka 

bude přínosem nejen pro rozmanitost přírody, ale hlavně jako zdroj kvalitních třešní pro lidi. Také vítáme, ţe někdo 

smrčky z třešňovky přesadil na jiné vhodné místo.  

V závěru tohoto příspěvku velmi děkujeme Městu Zásmuky, výše uvedeným partnerům a Mgr. Tereze Kabátové za 

aktivní pomoc při čerpání finančních zdrojů z  fondů poskytujících dotace na úseku ţivotní prostředí a památkové péče.                                                                                                                                                                                                                                                                                               

                                                                                                                                                                          Ing. Milan Petr 
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DOŠLO NA ADRESU REDAKCE 

 

I v Zásmukách jsou lidé, kteří se nestarají jen o 
vlastní blaho 

 

 Součástí TJ Sokol Zásmuky je i oddíl stolního 

tenisu. Trenérem je pan František Krejčí, kterému o 

sportovních kláních pomáhá manţelka Blanka Krejčová. 

A ţe se o své svěřence pečlivě stará, svědčí dobré 

výsledky z turnajů okresních, krajských i republikových. 

Prostřednictvím Zásmuckého zpravodaje Vám, pane 

Krejčí, za všechnu píli a volný čas, který našim dětem 

věnujete, děkujeme. V další práci Vám přejeme hodně 

úspěchů a radosti z dosahovaných výsledků 

                                     Rodiče mladých stolních tenistů 

 

Ekologický oříšek našeho okolí 
 

Nebudeme se v tomto článku zabývat otázkou, 

co je to ekologie, a jak ji ovlivníme svými činy a skutky. 

Ale při pohledu na některá místa našich okolních lesů, 

např. Hryzely - cesta směrem k dětskému táboru - se 

nemůţeme divit, ţe občas i to naše tak hodné dítko 

vyhodí odpadky nejen do koše. Kdyţ se podíváte na 

Vavřinecký potok pod chatami chalupářů, není to moc 

hezký pohled. Houby tam hledat nebudete. Protoţe, 

kdyţ spatříte pár plastových lahví za sice krásně 

vytvarovaným pařezem, tak i  kdybyste pod nimi 

objevili baculatý hříbek, přejde vás chuť i na tak 

oblíbenou pochoutku, jako je houbová smaţenice. Poté 

spatříte o kousek dál  plechovky.  Potom uţ nepřipadá v 

úvahu ani bramborová polévka s houbami.  Nakonec 

tedy raději odcházíte s prázdným košíkem. Na tomto 

místě se to zřejmě nedá tak dobře ovlivnit nebo napravit. 

Varovných cedulí se uţ dnes mnoho lidí nebojí. Coţ se 

projevilo i na našem krásném dětském hřišti. Za 

lavičkou pod zdravotním střediskem se na nás šklebí 

plechovky nejen od dětských limonád, ale i plechovky 

od alkoholických nápojů.  Nebudeme řešit kdy a  kdo a 

proč to udělal.  Pravda je, ţe v tomto místě je nedostatek 

košů. Také ale musíme myslet na to, ţe kdyby byly v 

těsné blízkosti míst, kde se  pohybují malé děti, mohl by 

je z těchto košů začít obtěţovat hmyz. I tak si jistě 

všichni myslíme, ţe dva odpadkové koše umístěné ve 

vhodné vzdálenosti by neškodily. Můţeme to alespoň 

vyzkoušet, i kdyţ nás třeba potom ještě více vyděsí 

plastová láhev pod krásnými velkými břízami u hřiště. 

Bylo by hezké pokračovat v příštím čísle našeho 

zpravodaje článkem, který uţ bude znít lepším a třeba i 

optimistickým dojmem.  Budeme se tedy těšit.  

                                                             Naďa Rathouzová   

_____________________________________________ 
 

RADOSTI CESTOVÁNÍ 
 

 Většina z nás občas hledá únik z každodenního 

stereotypu a snaží se, aby alespoň na chvíli změnil místo 

a prostředí, kde tráví většinu roku. Zvláště v době zimní 

a letní dovolené jsme svědky přeplněných dálnic a silnic, 

všichni sice někam pospícháme, ale jde to jaksi velmi 

pomalu!  

       Po této podivné mírné zimě jsme se už všichni těšili 

na sluníčko a mnoho z nás už má předem i zaplacenou 

dovolenou, nejlépe u moře, s cestovní kanceláří all 

inclusive v super hotelu.... My, kteří nejsme tak 

„kolektivní“ (neboť vždy si vzpomenu na knihu či film 

M. Viewegha Účastníci zájezdu), raději volíme cesty 

někam blíž, vlastním autem, abychom nebyli závislí na 

nikom a na ničem. Chce to jen dopředu zjistit trasu, příp. 

možnost ubytování v penzionu či hotelu (lze rezervovat 

přes internet) a už se jede.. 

 Naše starší generace se ve škole naučila slušně 

německy a rusky, dnes jsme si osvojili alespoň několik 

anglických slov, a tak to většinou není žádný problém – 

stejně je kolem nás plno Němců a Rakušanů, s Poláky se 

většinou domluvíme česky a se Slováky taky tlumočníka 

nepotřebujeme. Naše zkušenosti s cestováním jsou 

vesměs velmi pozitivní – lidé v sousedních zemích jsou 

milí a přátelští. Bohužel mám velmi špatnou zkušenost 

z návštěvy Budapešti, kde se  snad jen 1 % obyvatel 

snaží s vámi dorozumět, a když nezvládáte maďarštinu, 

jste vedle. K ničemu nám byly naše znalosti němčiny, 

ruštiny, angličtiny a řečtiny....“Nemtudom“ Zavítáte-li 

do Budapešti, vůbec první přivítání, pokud přijedete 

mezinárodním rychlíkem z Prahy, je otřesné. Nádraží 

Keletti Pu – mimochodem mezinárodní – je v takovém 

stavu, v jakém byla Masaryčka v roce 1965 – špinavá, 

uprášená, jediné tabulky s odjezdy vlaků pouze 

v maďarštině a hlášení v rozhlase taky pouze 

v maďarštině. Abych jim nekřivdila – 2 anglická slova 

jsme na celém nádraží našli – exit a bank 

 Metro mají vytápěné, přehledné a docela pěkné 

a co nám v Česku chybí – kontrola jízdenek na každém 

kroku, takže se o černých pasažérech zde ani nedá 

mluvit. Jinak nutně musíte mít pocit, že vlastně ani nejste 

v cizině – hrad připomíná Vídeň, lanovka a tunel v Pešti 

zase Prahu – no zkrátka, byli jsme všichni v jednom 

velkém společenství. Abych byla objektivní, to co jsem 

popsala, není jen můj osobní názor – o měsíc později 

jsem se v rychlíku na Prahu setkala s Američany, kteří 

byli z Budapešti úplně paf, nemohli pochopit, „jak je to 

město zanedbané“. O to víc se jim líbila Praha! 

 A vůbec nejlepší je cestování po České republice 

– vždyť kromě moře tu máme vlastně vše. A ruku na 

srdce: kolik toho o naší krásné vlasti ještě nevíme... 

                                                                                 Jasix 
_______________________________________________________ 

 

POSTŘEHY  
 

Chválím TJ Sokol Zásmuky a Městský úřad Zásmuky, 

ţe vybudovali na hřišti v Baţantnici osvětlení a zároveň 

houpačky a skluzavku pro děti. Líbí se mi, ţe četa 

městského úřadu vzorně uklidila cestu mezi Vyšehradem 

a Vršicemi.  

Dne 27. 3. 2008 ČT 1 vysílala pořad „Po stopách 

hvězd“, kde byla na programu herečka Zita Kabátová. 

Z vyprávění mé matky tato herečka jezdila do Zásmuk 

ke svým příbuzným.                                        B. Sejkora 
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Redakce doplňuje: paní Zita Kabátová vlastní domeček 

v Kouřimi. Jak k němu přišla přibliţuje úryvek z knihy 

Otakara Brůny Sváteční ţena Zita Kabátová: 
„Zastavili jsme se v Zásmukách. Byla jsem se podívat na dům, 

kde se narodil Kmoch. V Kmochově domě bydleli manželé a ti 

mi tenkrát navrhovali: vy máte ráda malé domky, my o něčem 

víme. A ze mě vypadlo: nemusí to být zrovna mlýn. A oni na 

to, vidíte, u nás jsou také mlýny. A já se zeptala: A kde, prosím 

vás a oni odpověděli: v Kouřimi. A tak jsem se dostala Ze 

Zásmuku k jejich sestře v Kouřimi.V Kouřimi nám ukazovali 

mlýny. Když jsem viděla v jakém jsou stavu, tak jsem se 

zhrozila........A tak jsme šli dál a rozhlíželi se a procházeli 

šikmou úzkou uličkou, která se jmenuje Růžová, vzhůru. Muž, 

který nás doprovázel, pravil, že se uvolní jeden prázdný 

domeček, který patřil městu....Pojednou se mi zdálo jako bych 

už tady někdy byla. Cosi nepoznaného, ale velmi silného mne 

začalo k těm místům přitahovat. Potom přišla, jak to také 

bývá, zvláštní náhoda. Prodala jsem Vlastíkovi Brodskému 

briliantový prsten, který přichystal pro Janu Brejchovou. Díky 

tom jsem si mohla „koupit“ Kouřim.“ 

Pokud někdo z vás pamětníků si na paní Kabátovou 

vzpomínáte, rádi v příštím čísle otiskneme vaše 

vzpomínky. 
_______________________________________________________ 
 

Prodám černo- stříbrný kočárek – trojkombinace 
 

značka Vydeko- princess, kočárek je pouţívaný jen 4 

měsíce, pěkný, nepoškozený a v záruce. Součástí je 

přenosná taška na miminko, odvětrávání boudičky, 

kapsa na hračky, nánoţník + pytel na noţičky, pláštěnka, 

taška, přehazovací rukojeť, velká nafukovací kola, košík 

pod kočárkem. Cena dohodou. 

Volejte: p. Veselá – tel.: 723 998 091 
 

POZVÁNKY NA KULTURNÍ AKCE V ZÁSMUKÁCH 

 

Výstavní síň zámek Zásmuky 
 

1. června. 2008 – 29. června. 2008 

Poselství radosti - výstava obrazů:  

Kamila Kočová a Helena Vondrušková Jílková  
 

5. července 2008 – 27. července 2008  Vlastimil Bareš 
 

2. srpna 2008 – 31. srpna 2008 Richard Herman 

_____________________________________________ 

14. června 2008  promenádní koncert Kmochova Kolína 
 

19. 7. 2008  Pivní slavnosti (plakát najdete na poslední 

straně Zpravodaje) 
 

2. srpna 2008 Sokolovna Zásmuky:  

pouťová taneční zábava, hraje Theatre 

 

Srpen 2008 cyklistický výlet pro děti i dospělé do 

Kouřimi (přesný termín bude upřesněn) 
 

RODNÉ DOMKY NAŠICH SLAVNÝCH ZÁSMUČANŮ   
3. DÍL:  Kmochův domek na Vyšehradě 

 

Letos si připomínáme 160. výročí narození nej-

slavnějšího zásmuckého rodáka hudebního skladatele  
 

Františka Kmocha (1848 – 1912). Jeho ţivotní příběh je 

nám, zásmuckým, dobře znám. Přinášíme proto aktuální 

článek Bc. Šárky Krombholzové, redaktorky Zpravodaje 

města Kolína. 

 

Nalezené neznámé skladby Fr. Kmocha budou 

představeny na 45. Kmochově Kolíně 
Letošní „kulatý“ ročník Kmochova Kolína v 

sobě skrývá i další jubileum. Je jím 160. výročí narození 

Františka Kmocha, na jehož počest festival vzniknul. 

Ukázat tohoto skladatele trochu jinak než jako autora 

světoznámých pochodů a mnoha dechových hitů se 

rozhodl pořadatel Jiří Linka spolu s dirigentem Kolínské 

filharmonie a MěhFK Ivanem Fišerem. Motivem a 

důvodem bylo objevení neznámých a zapomenutých 

skladeb z dílny Františka Kmocha, určených pro 

smyčcový orchestr, a také nadcházející jubilejní ročník 

Kmochova Kolína. 

“Ke konci 90. let objevil jeden z přátel Městské hudby 

Františka Kmocha po svém dědečkovi na půdě hudební 

archiv. Předal jej archivářům Městské hudby Františka 

Kmocha a Kolínské filharmonie. Zhruba před pěti lety se 

ukázalo, že archiv mimo jiné obsahuje přes třicet 

„neznámých“ skladeb Františka Kmocha, určených pro 

smyčcový orchestr,“ říká Jiří Linka „O tom, že se jedná 

o Kmochovo dílo, není pochyb. Jeho hudební rukopis je 

zřejmý, navíc u některých skladeb je Kmoch přímo 

uveden jako autor,“ vysvětlil dirigent Ivan Fišer, který 

se skladbami nyní pracuje. Podle jeho slov není 

neobvyklé, že nalezené skladby jsou určeny pro 

symfonický orchestr - František Kmoch prý střídal 

dechovou a smyčcovou kapelu podle toho, jak bylo třeba 

a jak se muzikanti sešli.  

Po rozhodnutí uvést neznámé skladby na letošním 

festivalu čekala Ivana Fišera náročná práce. „Každý 

part bylo nejprve nutné přepsat do počítače do notového 

programu. Samotné opsání jedné stránky trvalo asi 

hodinu, přičemž partů pro jednu skladbu je většinou 25. 

Následoval poslech, zda ve skladbě není chyba, pak 

různé korekce, někdy bylo třeba něco dopsat. To zabralo 

další 2 - 3 hodiny,“ líčí průběh rekonstrukce 

Kmochových skladeb Ivan Fišer. Následovala 

transformace pro dechový orchestr, kdy se Ivan Fišer 

snažil doplnit vhodné nástroje tak, aby ve skladbě 

zůstalo zachováno to, co si autor přál. „Dá to hrozně 
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práce, jedna skladba si vyžádá 40 až 50 hodin práce, ale 

mám z toho skvělý pocit. Myslím, že spousta lidí bude 

překvapena. Jsou to krásné věci,“ netají nadšení nad 

skladbami Ivan Fišer. Ty by se měly stát jedním z taháků 

letošního Kmochova Kolína. Jejich uvedení na 

Kmochově Kolínu bude totiž skutečnou světovou 

premiérou. „ Sedm skladeb uvede Kolínská filharmonie 

v sobotu 14. 6. v té podobě, jak je napsal autor. Na 

nedělním Monstrkoncertu pak bude premiérově uvedeno 

dalších osm skladeb a v pátek na Zámecké si posluchači 

v podání Městské hudby vyslechnou další várku, to už 

bude v transformaci pro dechové nástroje,“ vypočítal 

organizátor Jiří Linka. “Ještě před tím, než jsme 

materiály pro monstrkoncert dali k dispozici i dalším 

orchestrům, jsme udělali zkoušku. Muzikanti byli 

nadšení, jak se to krásně hraje a jak to pěkně zní,“ říká 

Ivan Fišer. Skladby nebudou do Kmochova Kolína nikde 

uvedeny, ale po premiéře šéf Kolínské filharmonie 

počítá s tím, že se hrát budou a hodně. 

           Šárka Krombholzová pro Zpravodaj města Kolína 

 
Kapela 35. pěšího pluku „Foligno“ Plzeň 

 

Představujeme orchestr, který vám zahraje  
14. června od 10.30 hod.na nádvoří zámku 

Kdyţ v poslední čtvrtině 17. století ohroţovali Evropu Turci, 

vzniklo u nás mnoho nových vojenských pluků. 8. ledna 1683 

byl zaloţen i legendární plzeňský 35. pěší pluk. Jeho vojáci 

pomáhali psát dějiny válek, včetně první světové, bezmála  

270 let. Místo pro jeho kasárna vybral osobně císař Josef II. 

při své návštěvě Plzně. 24. ledna 1969 stačily 2 vteřiny k 

tomu, aby 1 350 kg trhavin vymazalo slavnou empírovou 

budovu z mapy města. Po Pětatřicátnících zbyla jen písnička 

Karla Hašlera. V rakousko-uherské a později československé 

armádě byla hudba organizačně začleněná tam, kde sídlilo 

velitelství. U detašovaných praporů bychom ji našli jen zřídka. 

K takovým výjimkám patřili i pětatřicátníci. V Plzni byla 

praporní hudba v letech 1837 – 1842. S pětatřicátníky jako 

takovými je vojenská hudba spojena od 18. století aţ do 

rozpuštění československé branné moci v roce 1939. 

Kdyţ pětatřicátníci odjeli v srpnu 1914 na frontu bojovat za 

císaře pána a jeho rodinu, jela hudba s nimi. Známý písničkář 

Karel Hašler, jenţ v mládí u tohoto pluku slouţil, jim na cestu 

sloţil píseň, která záhy zlidověla. Refrén „vy plzeňští chlapci, 

navraťte se zpět“ byl tím nejupřímnějším přáním na cestu na 

bojiště. Trosky kapely se vrátily uţ počátkem roku 1915. Celý 

pluk i s muzikanty byl ale záhy přeloţen do Maďarska. 

Vojenská hudba plzeňské posádky vznikla v červnu 1945, kdy 

do Plzně byla přidělena hudba bývalého Vládního vojska, 

která se vrátila z Itálie. Její existence trvala do května 1953. O 

deset let později byla vytvořena hudba plzeňské divize, jejíţ 

existence trvala do velké reorganizace vojenských hudeb 

v roce 1991. Před 6 lety se zrodila myšlenka kdysi slavnou 

tradici vzkřísit, a tak vznikla Kapela 35. pěšího pluku, v níţ se 

sešli pedagogové a ţáci z plzeňské konzervatoře, hudebníci 

z Plzeňské filharmonie a dokonce i několik desítek starých 

muzikantů, jimţ nástroje uţ zvolna pokrýval prach. Velký 

dechový orchestr po vzoru vojenské hudby byl v Plzni 

obnoven jako občanské sdruţení v roce 2002.  

Zdeněk Černý (1945) je dirigentem kapely od roku 2005.  

__________________________________________________ 

SPORT 

 

STOLNÍ TENIS INFORMUJE 
 

Další sezóna stolního tenisu skončila a 

já bych vás rád informoval o tom, jak 

probíhala a jakých úspěchů především 

naši mladí stolní tenisté dosáhli. 

Zúčastnili jsme se 6 okresních 22 krajských a 12 

republikových turnajů, a to včetně okresních a krajských 

přeborů a mistrovství republiky, na které se probojovali 

Josef Krombholz, Lenka Kratochvílová a Klára Jursová. 

Naši ţáci a dorostenci získali v soutěţích dvouher 11 

prvních míst, 12 druhých míst a 11 třetích míst. Ve 

čtyřhrách 14 prvních míst, 9 druhých míst a 8 třetích 

míst. Klára Jursová je dvojnásobnou přebornicí kraje ve 

čtyřhře dorostenek spolu se Škopkovou SKST Vlašim a 

ve smíšené čtyřhře st. ţáků, kde zvítězila s Řezníčkem 

TTC Kladno. Na okresních přeborech ţáků a dorostu 

jsme v kategorii ţáků a dorostu zvítězili ve všech 

soutěţích a ukázali jsme celému okresu sílu našich 

mladých stolních tenistů. Klára Jursová zvítězila 

v ţákyních a v dorostenkách, Tomáš Vojtíšek zvítězil 

v kategorii dorostenců a Josef Krombholz zvítězil v 

kategorii ţáků. Ani na okresních přeborech dospělých 

jsme nevyšli naprázdno. Klára Jursová získala třetí místo 

ve dvouhře ţen, první místo spolu s Heinclovou z FK 

Kolín ve čtyřhře ţen a třetí místo s Tomášem Vojtíškem 

ve smíšené čtyřhře. A to ještě nebyl konec: na krajských 

přeborech Klára Jursová opět s Adélou Heinclovou FK 

Kolín získaly nádherné druhé místo po pětisetové bitvě a 

mnoho nechybělo, aby děvčata zvítězila. 

Poslední soutěţe jednotlivců, o kterých bych se chtěl 

zmínit, jsou celorepublikové turnaje. Letošní rok jsme 

začali tyto turnaje pravidelně hrát a celou sezónu jsme 

sbírali zkušenosti, nakonec ne bez úspěchu. Naše 

děvčata, Lenka Kratochvílová a Klára Jursová, se 

zúčastnila všech turnajů starších ţákyní a dorostenek a 

skončila na 39. a 40. místě z 90 starších ţákyní. 

V kategorii dorostenek dokázala bodovat jen Klára 

Jursová; tato soutěţ byla pro naše hráčky velmi těţká, 

v této soutěţi si však mohla zahrát a také si zahrála proti 

hráčkám extraligy. Jsou to velmi cenné zkušenosti. Pepa 

Krombholz se zúčastnil jen jednoho turnaje ml. ţáků a 

hned se probojoval do hlavní soutěţe a získal tolik bodů, 

ţe mu to stačilo na 60. místo z 167 účastníků. Body 

získali Krombholz a Zemina také v kategorii starších 

ţáků. 

V pravidelných soutěţích jsme měli dvě druţstva v OP 

II. Druţstvo A skončilo na třetím místě a druţstvo B 

bohuţel sestoupilo do OP III. Naše druţstvo A drţeli 

opět naši mladí hráči, a to zejména Tomáš Vojtíšek, 

který je z našich hráčů v pravidelných soutěţích 

nejúspěšnější. Sehrál 86 utkání, z toho 66 vítězných. 

Velmi dobře hrála i Klára Jursová. Sehrála 69 utkání, 

z toho 40 vítězných, a Pepa Krombholz, který sehrál 58 

utkání, z toho 25 vítězných. Zde je vidět, ţe se u nás 

mladým hráčů velmi daří, a musím jmenovat i další jako 

Lenka Kratochvílová, Jiří Zemina ml. a Anna Batelková, 



 9 

kteří se neustále zlepšují. O naše děvčata je zájem a 

půjdou hrát na hostování do FK Kolín divizi za druţstvo 

ţen. Jenom mě mrzí, ţe nemáme  další mladší ţáky. Náš 

jediný mladší ţák je Jakub Rychtář, který měl jiţ 

moţnost okusit okresní a krajské turnaje. Pokud by 

někdo měl zájem o stolní tenis, ročníky 1996 a mladší se 

mohou přijít podívat do zásmucké sokolovny kaţdé 

pondělí, středa a pátek vţdy od 17:00 hod. 

Protoţe ţádný sport se dnes jiţ nedá dělat bez peněz, rád 

bych poděkoval všem našim sponzorům. Panu Suchému 

z firmy VPK, panu Linhartovi z firmy Zebra a panu Ing. 

Kabátovi a také celému výboru Sokola Zásmuky za 

jejich podporu, bez níţ bychom se nemohli turnajů 

účastnit. 

Na fotografii zleva: Lenka Kratochvílová, Tomáš Voj- 

tíšek a Klára Jursová 

_____________________________________________ 
 

HOUPAČKY V DĚTSKÉM KOUTKU U FOTBA- 

LOVÉHO HŘIŠTĚ V BAŢANTNICI 
 

Město Zásmuky nechalo postavit pro nejmenší návštěvníky 

Baţantnice dětské hřiště. Malí neposedové mohou řádit na 

prolézačce, skluzavce či houpačkách.  

 

Na snímku jiţ odrostlejší neposedové Petr Kulíšek a Lukáš 

Filippi bezprostředně po absolvování Kmochova jarního 

pochodu 17. 5. 2008.  

 

KATEŘINA ŠAFRÁNKOVÁ SPLNILA B LIMIT NA 
OLYMPIJSKÉ HRY 

 

Kladivářka Kateřina Šafránková 

splnila limit pro mistrovství světa 

juniorů. 7. 5. 2008 udělala absolutním 

českým rekordem i významný krok k 

olympiádě splněním mírnějšího 

kritéria.  

Katka poslala v Pardubicích ve čtvrté sérii své náčiní do 

vzdálenosti 68 metrů a 26 centimetrů a o 76 cm 

vyhověla B limitu pro Peking. Tím zároveň vylepšila 

dosavadní, téměř pět let staré maximum Lucie Vrbenské 

o 40 centimetrů, nemluvě o obřím 4metrovém posunu 

vlastního juniorského rekordu, starého sotva týden. Se 

splněnými limity uţ také můţe v klidu rozvaţovat o 

svých ambicích. Na OH je přeci jen brzy na 

prognózy, některé soupeřky pro MSJ, které se uskuteční 

od 8. do 13. července v polské Bydhošti, však jiţ zná. 

Vloni obsadila v téţe věkové kategorii druhé místo mezi 

nejlepšími Evropankami. Porazila ji pouze mladá 

Rumunka Bianca Perieová. Katka je ve skvělé formě, 

další úspěchy na sebe nenechávají dlouho čekat. Čtyři 

dny po vytvoření nového českého rekordu ţen  

11. 5. 2008 zvítězila Katka na mezinárodním mítinku do 

23 let v rakouském Schwechatu. 
24. a 25. 5. naše atletická hvězda opět zazářila a zvítězila 

na juniorském mítinku v Halle. 

3. června Katka úspěšně překonala i další svůj důleţitý 

ţivotní limit – sloţila úspěšně maturitní zkoušku. 

Katko, obdivujeme Tvou píli, pracovitost a zároveň 

pokoru a skromnost a přejeme spoustu sportovních i 

životních úspěchů. 
___________________________________________ 

 
Přijďte si zacvičit i o prázdninách 
 

Také během letních prázdnin budou pondělní a 

čtvrteční večery v zásmucké sokolovně patřit cvičení pro 

ţeny. Hodiny jsou koncipovány pestře a zahrnují 

průpravné, posilovací i rehabilitační cviky vhodné pro 

všechny věkové kategorie. Prázdninová cvičení budou 

přizpůsobena letním teplotám, ale určitě nebudou chybět 

kondiční prvky ani dynamický úvod. Zveme všechny, 

které předchozí řádky zaujaly a mají chuť pro své tělo a 

dobrou náladu něco udělat. Cvičíme kaţdé pondělí a 

čtvrtek od 19 do 20 hodin v malém sále sokolovny. Na 

cvičení je vhodné si přinést podloţku. 
 

Na viděnou se těší 

 Marcela Jindrová a Šárka Krombholzová 
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